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Z RADNICE

Úvodní slovo

Milí Světeláci, dámy a pánové,

úvodem bych vám všem chtěl poděkovat za vaši účast ve 
volbách do krajského zastupitelstva. Velmi si vážím Va-
šich hlasů a podpory, kterou jsem dostával a dostávám. 
Je pro mě neuvěřitelně zavazující! Již 14 roků jsem na 
radnici ve Světlé a vždy jsem tuto práci vnímal jako služ-
bu a jsem rád, že jsem tento názor ani po letech nezmě-
nil. Víte velmi dobře, že jsem se vždy snažil neslibovat 
nesmysly a ani teď to dělat nebudu. Co jsem sliboval dří-
ve a i nyní je, že se budu prostě a obyčejně snažit. Proto-
že lidi a místa, kde žiji, mám rád a jsem přesvědčen, že si 
zaslouží péči.

S příchodem listopadu opět přichází čas zastavit se, po-
přemýšlet a zapálením svíčky uctít památku svých blíz-
kých, kteří již mezi námi nejsou. Vím, jde o smutnější ob-
dobí, ale o to víc je třeba se v rodině semknout, táhnout 
za jeden provaz a společně bolest překonat. 

Omezení kvůli koronaviru nás stále neopouští. Bohužel, 
z tohoto důvodu jsme se rozhodli zasáhnout i do tradič-
ního Mikulášského dne, který se v letošním roce konat 
nebude. Strom na náměstí se rozzáří již první adventní 
neděli, a to 29. listopadu.

Přeji vám všem krásný listopad a hlavně hodně zdraví!

Jan Tourek, starosta města 

Ve středu 30. 9. 2020 proběhlo 53. jednání rady města. Jednalo 
se mj. o těchto záležitostech:

1) Rada města souhlasila se založením tzv. květnatých luk, 
které po část roku barevně oživují veřejný prostor a zmír-
ňují dopady sucha. Tyto louky zvyšují biodiverzitu – jak 
rostlinnou, tak živočišnou. Prozatím budou louky založe-
ny na dvou pozemcích, a to p. č. 189/2 (travnatý pás po-
dél přístupové cesty k vlakové zastávce Světlá n/S město) 
a 168/4 (travnatý svah naproti ZŠ Lánecká u přechodu pro 
chodce), oba v k. ú. Světlá nad Sázavou.

2) Zastupitelstvo Kraje Vysočina dne 8. 9. 2020 schválilo 
poskytnutí dotace z Fondu Vysočiny v rámci programu 
„Hospodaření v lesích 2020“ ve výši 103 200 Kč, kte-
rá bude využita na oplocování mladých lesních porostů. 
Rada města schválila uzavření smlouvy o poskytnutí do-
tace mezi Krajem Vysočina a městem Světlá nad Sázavou 
a také souhlasila s vystavením objednávky na oplocování 
mladých lesních porostů v celkové hodnotě 124 872 Kč 
fi rmě Lesní družstvo obcí Ledeč n/S, Hněvkovice 56.

3) Podařilo se získat dotaci od Kraje Vysočina v rámci progra-
mu „Podpora zajištění stomatologické péče 2020“ ve výši 
300 000 Kč, která bude použita na úhradu stomatologického 
vybavení ordinace MUDr. Radky Vorlíčkové. S Krajem Vy-
sočina bude uzavřena smlouva o poskytnutí dotace.

4) Se společností IS engineering, s. r. o., Přibyslav, bude uza-
vřena příkazní smlouva na administraci zadávacího řízení 
veřejné zakázky Revitalizace náměstí Trčků z Lípy.

Ve středu 23. 9. 2020 proběhlo 14. zasedání zastupitelstva 
města. Jednalo se mj. o těchto záležitostech:

1) Byly schváleny programy pro poskytování dotací právnic-
kým a fyzickým osobám na podporu sportovních aktivit, 
v sociální oblasti a v oblasti kultury pro rok 2021. Podrob-
něji jsou jednotlivé programy popsány v samostatném 
článku tohoto zpravodaje.

2) V rámci plánované Změny č. 4 Územního plánu Světlá 
nad Sázavou byly schváleny následující změny:

• Změna v místní části Světlá nad Sázavou – převedení 
plochy rezervy R 18 pro výrobu a skladování – drob-
ná výroba a výrobní služby VD na návrhovou plochu 
stejného typu – VD. Týká se pozemků parc. č. 702, 
parc. č. 701 a parc. č. 700/2 v k. ú. Světlá nad Sázavou.

• Změna v místní části Světlá nad Sázavou – nová plocha 
pro výstavbu rodinných domů. Týká se pozemků parc. č. 
549/58, 549/60 a 552/16 v k. ú. Světlá nad Sázavou. 

• Změna v místní části Světlá nad Sázavou – nová plocha 
pro výstavbu rodinných domů. Týká se části pozemku 
p. č. 858/1 v k. ú. Světlá nad Sázavou. 

• Změna v místní části Světlá nad Sázavou – nová plocha 
pro výstavbu rodinných domů. Týká se části pozemku 
p. č. 865/2 v k. ú. Světlá nad Sázavou. 

• Změna v místní části Světlá nad Sázavou - převedení 
části plochy rezervy R 14 pro bydlení v rodinných do-
mech na plochu rezervy pro výrobu a skladování - drob-
ná výroba a výrobní služby VD. Týká se pozemků p. č. 
270/1, 270/2, 271, 274/1 a 1092/5 k.ú. Světlá nad Sáza-
vou.
Po jednotlivých žadatelích bude požadována částečná 
úhrada nákladů dle vyčíslení zpracovatele změny ÚP 
do maximální výše 5 000 Kč a bude zadáno zpracová-
ní změny autorovi Územního plánu Světlá nad Sázavou 
a následujících změn společnosti 2M projekt, s. r. o., 
Havlíčkův Brod.

Změna v místní části Světlá nad Sázavou – nová plocha pro 
výstavbu rodinného domu, jež se týká pozemku parc. č. 896/29, 
a změna v místní části Mrzkovice – přestavba stávající plochy 
pro smíšenou výrobu VS na plochu pro výrobu a skladování – 
drobná výroba a výrobní služby VD, týkající se pozemků parc. 
č. st. 186, p. č. 1239/1, 106/1 a 106/8, schváleny nebyly.

3) Byla schválena projektová příprava k zamezení zaplavo-
vání pozemků p. č. 292/2 a 55 v k. ú. Dolní Bohušice vo-
dou (lokalita Na Fialkách). Po posouzení kapacit koryta 
vodního toku, vyhodnocení rizik a návrhu technického 

Z jednání rady a zastupitelstva města
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Rozsvícení vánočního stromu letos netradičně

Poskytování dotací z rozpočtu města na rok 2021

Pomalu, ale jistě se blíží vánoční čas, se kterým je neodmys-
litelně spjato i slavnostní rozsvícení vánočního stromu na svě-
telském náměstí. Již mnoho let se strom rozzáří na konci Miku-
lášského dne 5. prosince. Bohužel letošní rok je tak trochu jiný. 
Epidemiologická situace v souvislosti s onemocněním Covid-19 
se vyvíjí a mění každým dnem, a stejně tak nařízení vlády. 

Vedení města proto došlo k závěru, že letošní Mikulášský den 
a s ním spojené doprovodné programy včetně společného slav-
nostního rozsvícení stromečku se z preventivních důvodů konat 
nebudou. 

Blanka Sedláková, tisková mluvčí MěÚ

Zastupitelstvo města na svém 13. zasedání dne 24. 6. 2020 
stanovilo objemy finančních prostředků pro programové a indi-
viduální dotace z rozpočtu města pro rok 2021 následovně:

Objem finančních prostředků pro programovou dotaci:
• pro oblast sportu ve výši 2 080 000 Kč
• pro oblast kultury ve výši 150 000 Kč
• právnickým a fyzickým osobám v oblasti péče o zdravotně 

postižené a jinak znevýhodněné občany ve výši 250 000 Kč
• právnickým a fyzickým osobám v oblasti prevence sociálně 

patologických jevů ve výši 140 000 Kč 
Objem finančních prostředků na individuální dotaci:
• pro oblast sportu ve výši 120 000 Kč
• pro oblast kultury ve výši 130 000 Kč
• pro oblast sociální ve výši 350 000 Kč
• pro oblast ostatní dotace ve výši 160 000 Kč
Na svém 14. zasedání dne 23. 9. 2020 schválilo zastupitelstvo 

města programy pro poskytování dotací právnickým i fyzickým 
osobám v oblasti kultury, sportu a v sociální oblasti z rozpočtu 
města na rok 2021.

Byla stanovena maximální možná výše dotace v jednotlivém 
případě:

• pro oblast sportu ve výši 1 000 000 Kč
• pro oblast kultury ve výši 100 000 Kč
• pro oblast péče o zdravotně postižené a jinak znevýhodněné 

občany ve výši 50 000 Kč
• pro oblast prevence sociálně patologických jevů ve výši 

50 000 Kč
Žádosti o dotace lze podávat ve lhůtě od 26. 10. 2020 do 

30. 12.  2020, přičemž na webových stránkách města jsou k dis-
pozici i tiskopisy žádostí o dotaci z rozpočtu města a tiskopis 
vyúčtování dotace. 

Schválené programy jsou také zveřejněny na úřední desce a na 
webových stránkách města – www.svetlans.cz/městský úřad/od-
bory městského úřadu/odbor finanční/dokumenty/Poskytování 
dotací z rozpočtu města Světlá nad Sázavou.

Blanka Sedláková, tisková mluvčí MěÚ

1) Do odvolání bude notářka JUDr. Jarmila Endrlová vyko-
návat kompletní služby notáře ve svém sídle na adrese 
Havlíčkův Brod, Nádražní 614, 580 01, a to v úředních 
hodinách:

pondělí a pátek:  7:30 – 12:00 a 13:00 –  14:30
úterý, středa, čtvrtek:  7:30 – 12:00 a 13:00 – 16:00
Tel.: 778 012 349  nebo 569 426 432
E-mail: endrlova.kancelar@seznam.cz
Je vhodné se vždy předem telefonicky nebo e-mailovou zprá-

vou objednat a po předchozí  dohodě může být úkon proveden 
i na místě samém.

2) V říjnovém zpravodaji jsme čtenáře informovali o plá-
nované výsadbě stromů v lokalitě Na Bradle. Realizace 

projektu, tedy samotné sázení, proběhne pravděpodobně 
v termínu mezi 10. 11. a 20. 11. 2020. Přesné datum bude 
zveřejněno na internetových stránkách města a také for-
mou letáčku.

3) Rovněž v říjnovém zpravodaji byli občané zváni na po-
svěcení studánky sv. Ludmily, nad níž převzalo Mateřské 
centrum Rolnička patronát. Studánka bude slavnostně 
otevřena a zasvěcena sv. Ludmile ve středu 18. listopadu 
2020 v 10:00. Sraz bude u sídla společnosti BGS, Horní 
Bohušice 853, Světlá nad Sázavou, odkud je to ke studán-
ce cca 300 m pěšky. 

Blanka Sedláková, tisková mluvčí MěÚ



Krátké informace z úřadu

řešení byla zvolena varianta č. 2 – zatrubnění části koryta 
vodního toku na pozemku pana N.

4) Bylo odsouhlaseno přijetí dědictví po panu Z. B. v rozsa-
hu dle dědické smlouvy. Předměty darované panem Z. B. 
jsou součástí expozice Muzea Světelska a jsou umístěny 
na zámku ve Světlé n/S.

5) V ulici Lánecká ve svahu před železničním mostem by 
v budoucnu měl vyrůst nový bytový dům. Zastupitelé sou-
hlasili s uzavřením Smlouvy o rezervaci dotčených po-
zemků se společností Beja-invest, s. r.  o. Praha 2.

6) Zastupitelé vzali se souhlasem na vědomí informaci o mož-
nosti vybavení stomatologické ordinace v prostorách skláren pro 
zájemce MUDr. Toniho Ayouba, který by v příštím roce mohl 
zahájit provoz. Do rozpočtu města pro rok 2021 bude zařazena 
částka ve výši 650 000 Kč na zajištění vybavení této stomatolo-
gické ordinace.

Kompletní výpis usnesení ze zasedání zastupitelstva města je 
uložen na webových stránkách města www.svetlans.cz – sekce 
Město a samospráva – Usnesení zastupitelstva města. 

Jan Tourek, starosta města
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Světlá nad Sázavou má mistra České republiky v paradrezuře

Moje dítě a závislé?!? Co teď? Kampaň Nezavíráme oči pokračuje.

Ve dnech 9.–13. září 2020 se v Olomouci konalo Mistrovství 
České republiky v drezuře a paradrezuře, kde světelský Vladi-
mír Votřel poprvé v kariéře dosáhl na titul mistra České republi-
ky handicapovaných jezdců a přerušil tak dlouholetou nadvládu 

Anastasji Vištalové. Vladimír Votřel zvítězil s průměrným hod-
nocením 69,106 %, zatímco dosud jediná česká paralympionič-
ka v drezuře Anastasja Vištalová dokončila s 68,687 %. Bronzo-
vá medaile patřila Kateřině Lesové se Salvatorem, jejíž konečné 
skóre bylo 66,851 %.

„Z mistrovského titulu mám samozřejmě obrovskou radost 
a vnímám to velmi pozitivně. S přáteli jsme to samozřejmě osla-
vili, odpovídal jsem na množství reakcí lidí, kteří mi pomáha-
li a podporovali mě. Také jsem obcházel své sponzory, abych 
jim osobně poděkoval. Je to pro mě nová výzva a vítězství na 
M istrovství České republiky je pro mě další motivace. S klisnou 
Lilií jsme si skvěle sedli, je to úžasná kobyla a pro tento sport je 
úplně ideální,“ popsal své pocity pro jezdci.cz.

2. října 2020 navštívil Vladimír Votřel městský úřad, kde z ru-
kou starosty Jana Tourka a místostarosty Josefa Hnika převzal 
pamětní list a dárky za vzornou reprezentaci města Světlá nad 
Sázavou. 

Blanka Sedláková, tisková mluvčí MěÚ

I v listopadu 2020 pokračuje, byť v omezeném rozsahu s ohle-
dem na epidemiologická opatření, kampaň pracovníků Kolpin-
gova díla, partnerů a škol ve Světlé nad Sázavou, která je zamě-
řena na řešení závislostí u dětí a mladistvých. 

Občas každý rodič znejistí, zda jeho dítě neužívá marihuanu či 
si nezahrává s jinou závislostí. A tak ho jistě napadne řada otá-
zek, na které je však těžké najít odpovědi. „Mám o tom s dcerou 
mluvit? Mám svému synovi prohledávat pokoj? Mám o tom mlu-
vit s jeho třídním učitelem? Nesedí u toho mobilu příliš? Mám si 
koupit testy na marihuanu? A zatahovat do toho mého manžela? 
A je to vůbec problém? Vždyť dnes je to normální…“

Pokud rodič u svého dítěte zjistí, že má dítě u sebe marihuanu, 
nebo že ji kouří, neměl by to rozhodně jen tak přejít. Podrob-
něji o tom hovoří Martina Krištofová, vedoucí Adiktologické 

ambulance Kolping v Havlíčkově Brodě: „Užívání marihuany 
před 18 rokem života dítěte je jasným impulzem pro rodiče i ško-
lu, aby to jen tak nenechali být. Je potřeba si uvědomit, že ze 
strany dítěte nejde o vědomé a odpovědné rozhodnutí o užívání 
drogy, ale je spíše v pozici oběti, která se k droze nějak dostala 
a bez pomoci dospělých by mu mohla nyní i v budoucnu výrazně 
uškodit. Stejně jako děti hlídáme před zanedbáváním školy, pří-
lišným lenošením, ubližováním druhým, tak máme odpovědnost 
i za to, aby se nestaly závislými na užívání marihuany, tabáku, 
alkoholu nebo třeba na sociálních sítích či sázení“. 

 Zajímavým aspektem je rozdělování drog na legální a ne-
legální či měkké a tvrdé. Jde však spíše o umělé dělení, které 
v praxi nemá příliš význam. Dospívajícímu člověku, kterému 
my dospělí umožníme pravidelně pít alkohol, se to může tvrdě 
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Od října letošního roku měli posluchači Českého rozhlasu – 
stanice Vltava možnost vyslechnout radiodokument Ze Svět-
lé do Toronta – odysea Oskara Morawetze, jehož autorkou je 
paní Marie Sýkorová. Paní Sýkorová v Kanadě navštívila Son-
ju, sestru Oskara,  a Oskarovu dceru Claudii, které zavzpomí-
naly na pobyt ve Světlé, na celou rodinu a poskytly důležité 
informace a také cenný dokumentační materiál. Celý radiodo-
kument včetně poutavého příběhu a fotogalerie a hlavně plný 

Oskarovy hudby je umístěn na webové stránce Českého rozhlasu: 
https://vltava.rozhlas.cz/ze-svetle-do-toronta-odysea-oskara-
-morawetze-pribeh-vyznamneho-kanadskeho-8321613. Zveřej-
něn je také na stránkách městského úřadu v sekci Tiskové zprávy. 
Perličkou je krátký němý film, který natočil Richard Morawetz 
na světelském zámku a účinkuje v něm celá jeho rodina. 

Blanka Sedláková, tisková mluvčí MěÚ

Oskar Morawetz – českokanadský skladatel

vymstít. Stejně tak mladý člověk, který prodá, nebo i jen podá, 
svým kamarádům joint marihuany, se stává pachatelem regulér-
ního trestného činu se všemi důsledky. Mladý člověk, kterého 
necháme navyknout na nikotin, může mít obrovské problémy 
s tím v budoucnosti přestat nebo bude řešit zdravotní problémy. 

„Je zřejmé, že dospívající zkouší zakázané a experimentují 
s tabákem, alkoholem, marihuanou či dalšími drogami. To je 
přirozené“, uvádí Petra Nováčková, vedoucí Centra primární 
prevence Spektrum a pokračuje: „Dospívající však potřebují 
jasné hranice, jasné vymezení, že toto do dospívání nepatří. Po-
kud se jim tohoto pevného postoje od nás dospělých, tedy rodičů, 
trenérů, vedoucích kroužků či pedagogů nedostává, ubližují si 
i nadále a mají zaděláno na možná velké problémy. My dospělí 
prostě máme velkou moc v tom, aby naše děti neužívaly drogy. 
Jen často nevíme, jak na to. Což je pochopitelné, protože se to 
nikde neučí…“

Odpovědný rodič a odpovědná škola užívání alkoholu, mari-
huany či tabáku dětmi a mladistvými řeší. Rodič se nemusí bát 
obrátit se na odborníka a společně s ním danou situaci probrat 
a řešit. To je naopak odpovědné jednání. V Havlíčkově Brodě 
je možné se obrátit na Adiktologickou ambulanci Kolping, kde 
se závislostmi zabývají. Více na webových stránkách kampaně.

Součástí kampaně Nezavíráme oči byl říjnový workshop pro 
pedagogy a další odborníky týkající se závislostí. Další aktivi-
tou je výstava“Děti a závislost aneb Mě se to (ne)týká”. Pouta-
vá, a přitom velmi výpravná výstava informuje o nebezpečích 
plynoucích ze závislosti dětí a mladých lidí. Výstava se skládá 
celkem ze 14 panelů. Přibližují průběh života narkomanky a její 
rodiny, jde o zpověď matky, jejíž dcera byla drogově závislá. 
Lidé se dozvědí, jak poznat osobu závislou, jak se zachovat, 
když rodiče zjistí, že jejich dítě bere drogy, jaké jsou možnosti 
v léčbě závislosti, jaké může mít následky nelegální prodej drog. 
Na posledním z panelů jsou i rady, jak může pomoci každý z nás 
včetně seznamu organizací. Výstava je umístěna v prostorách 
Městského úřadu Světlá nad Sázavou a původně byla plánová 
do konce listopadu 2020. S ohledem na omezení provozu a epi-
demiologická opatření, bude jednáno o možnosti prodloužení 
výstavy.

Informace o možnostech pomoci, konzultací, kontaktech 
a o kampani Nezavíráme oči najdete na: www.nezavirameoci.
kolping.cz.

Mgr. Petra Nováčková
vedoucí Centra primární prevence Spektrum, Žďár nad Sázavou

Koplingovo dílo ČR, z.s.
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O tom, že se prchající Němci snažili občas v noci vloupat do 
osaměle stojících venkovských stavení a opatřit si nějaké jídlo, 
již byla zmínka. Stalo se to např. v Koňkovicích. V hlášení veli-
tele NS v Trpišovicích četaře Antonína Dubna ze dne 18. května 
se píše: „17. V. o 23. hodině zpozorovány v osadě Koňkovice 
menší skupiny něm. banditů. V domku čp. 31 obyvatelé vyru-
šeni hlomozem, způsobeným skokem přes plot zahrádky. Stráž 
po banditovi střílela, unikl však do lesa. Současně byli zpozoro-
váni něm. bandité v domě čp. 7. Obyvatelé způsobili poplach, 
čímž znemožnili zadržení banditů, kteří unikli rovněž do lesa.“ 
Proto Národní stráž zapůjčovala takto ohroženým rodinám puš-
ky a střelivo. 13. května byla puška vydána Bohumilu Duškovi 
v Remutě, o několik dní později i jeho sousedovi Janu Hovor-
kovi. 14. května obdrželo polesí Pavlíkov dvě pušky, 16. května 
dostal zbraň malíř Vladimír Panuška, 18. května malíř F. A. Jelí-
nek. Oba bydleli na samotách patřících ke Kochánovu.

Do Sázavky, která tehdy patřila k politickému okresu Čáslav 
a soudnímu okresu Habry, pravomoc velitelství světelské Národ-
ní stráže nesahala. Podle farní kroniky se tam honu na němec-
ké vojáky ujali jacísi neidenfikovatelní „partyzáni“. „V neděli 
ráno (13. května) partyzáni z Král. Hradce svolali bývalé vo-
jáky a podnikli čistku okolních lesů. Přivedli sem vojáky, u ni-
chž našli zbraně. Jeden byl propuštěn a čtyři potrestáni přísně 
ve sběrně na mléko od partyzánů a pak na obecním mrchovišti, 

kde si museli vykopat hrob, ruským kapitánem, který od Němců 
byl v žaláři týrán, byli z opakovací pistole zastřeleni a tam jsou 
pohřbeni.“ Přeloženo do běžného jazyka, byli nejprve mučeni 
a pak bez soudu popraveni. Zápis v kronice pokračuje: „Radost 
z ukončení války je kalena zprávami o přepadání našich lidí od 
SS manů. Hlídky v noci přecházejí a některé ze strachu střílí 
a bouří celou ves.“ Tatáž kronika se zmiňuje i o jediné ztrátě na 
životě, kterou na Světelsku utrpěla Rudá armáda: „Ve Štěpánově 
ruský voják byl roztrhán granátem při chytání ryb v potoce. Měl 
slavný pohřeb právě na svátek sv. Jana Nepomuckého (16. květ-
na) odpoledne. Byl řecko – katolík, Ukrajinec.“1

Zbraní měla NS dostatek, kromě pušek a pistolí to byly i auto-
matické zbraně. Úderná četa, která měla stanoviště v měšťanské 
škole v Komenského ulici, byla vybavena motorovými vozidly 
včetně obrněného transportéru.

Bez problémů nebyly styky Národní stráže i obyvatelstva 
s Rudou armádou2. Prvotní nadšení z osvobození časem poněkud 
vyprchalo. Četní obyvatelé Světelska se dostali do trapných si-
tuací např. kvůli zálibě rudoarmějců v náramkových hodinkách, 
jízdních kolech a jiných u nás běžných předmětech, v mnohých 
oblastech jejich zaostalé země téměř neznámých a hlavně nedo-
stupných, které si často zcela bezostyšně brali. Navíc Rudá ar-
máda nerespektovala nově vznikající československé vojenské 
orgány, jako bylo vojenské velitelství v Ledči, jemu podřízené 

Zpráva Policie ČR, Obvodního oddělení Světlá nad Sázavou, 
s přehledem trestné činnosti za měsíc říjen 2020

Národní stráž IV

Z HISTORIE

• POKUS VLOUPÁNÍ DO PRODEJNY V LIPNICI 
Dne 4. 10. 2020 byly zahájeny úkony trestního řízení ve věci 

podezření ze spáchání přečinu krádež ve stadiu pokusu, které-
ho se dopustil pětatřicetiletý muž, který se téhož dne v době od 
01:18 hod. do 01:25 hod. pokusil vloupat do vietnamské pro-
dejny potravin v obci Lipnice nad Sázavou. Za pomoci páčidla 
se snažil vypáčit vchodové dveře a následně dlažební kostkou 
rozbil část skleněné výplně vchodových dveří do této prodejny. 
Uvedeným jednáním způsobil škodu ve výši nejméně 3 200 Kč. 
Do objektu nevnikl a ukryl se v uličce vedle prodejny, proto-
že zjistil, že je nedaleko místa činu pohyb. Bezprostředně po 
spáchání činu byl vypátrán hlídkou OOPČR Světlá n./S., za-
držen dle §76/1 tr. řádu a putoval do policejní cely. Věc byla 
zpracována ve zkráceném přípravném řízení, pachatel si převzal 
sdělení podezření ze spáchání přečinu krádež ve stádiu pokusu. 
Spisový materiál byl předán k dalšímu rozhodnutí státnímu zá-
stupci. U soudu pachateli hrozí trest odnětí svobody v trvání až 
na 2 roky, zákaz činnosti nebo propadnutí věci. 

• ZAPOMNĚTLIVÝ OTEC NEPLNÍCÍ VYŽIVOVACÍ 
POVINNOST 

Dne 8. 10. 2020 byly policejním orgánem dle § 158/3 tr. řádu 
zahájeny úkony trestního řízení ve věci spáchání přečinu za-
nedbání povinné výživy. Z něho je podezřelý dvaapadesátiletý 
otec, který si v období od měsíce ledna 2020 do současné doby 

neplní svoji vyživovací povinnost na své tři nezletilé dcery. 
Ta mu byla stanovena rozsudky Okresního soudu v Havlíčko-
vě Brodě v celkové částce 2 500 Kč měsíčně, splatné vždy do 
pátého dne každého měsíce předem k rukám matky nezletilých 
dcer. Zapomnětlivý otec tak za celé prověřované období dluží 
výživné v částce nejméně 19 000 Kč. V případě uznání viny 
před soudem zapomnětlivému otci hrozí trest odnětí svobody až 
na jeden rok. 

• NEPLNĚNÍ VYŽIVOVACÍ POVINNOSTI 
Oznámení na dalšího zapomnětlivého otce, který neplatí vý-

živné, bylo policejním orgánem přijato dne 12. 10. 2020. Ihned 
byly dle § 158/3 tr. řádu zahájeny úkony trestního řízení ve věci 
spáchání přečinu zanedbání povinné výživy, ze kterého je pode-
zřelý čtyřicetiletý otec, který si v období od měsíce března 2020 
do současné doby neplní svoji vyživovací povinnost vůči své 
zletilé studující dceři. Vyživovací povinnost mu byla stanovena 
rozsudky Okresního soudu v Pardubicích v celkové částce 3 000 
Kč měsíčně, splatné vždy do 15. dne každého měsíce předem 
k rukám zletilé dcery. Té tak za celé prověřované období dluží 
výživné v částce nejméně 21 000 Kč. V případě uznání viny 
před soudem zapomnětlivému otci hrozí trest odnětí svobody až 
na jeden rok. 

npor. Josef Daněk, DiS., vedoucí Obvodního oddělení Světlá n. S.
Policejní stanice Ledeč n. S.
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velitelství NS ve Světlé, či jednotky NS v jednotlivých obcích. 
Ačkoliv členové NS v době jejího rozpouštění v polovině červ-
na 1945 obdrželi rozkaz světelského velitelství odevzdat zbra-
ně a střelivo četnictvu, ruské hlídky jim je bezohledně zabíraly, 
protože vše považovaly za sovětskou válečnou kořist.

Z písemných materiálů NS se lze např. dozvědět, že 11. května 
oznamuje Antonín Bárta, mlynář v Kunemili, že zapůjčil bratr-
ské armádě jednoho koně se sedlem a žádá jeho vrácení. Rusové 
to zřejmě za zápůjčku nepovažovali. Koní se ale po březích Sá-
zavy po válce toulaly stovky, takže nebyl problém s náhradou za 
toho odvedeného Rusy. Vždyť v týž den vydává NS výzvu k ob-
čanům, aby se zájemci o koně hlásili na Rosinově u bratra Pavla 
Šindeláře, kterého touto službou pověřil MNV. 14. května bylo 
na schůzi MNV konstatováno, že bylo zajištěno již 180 koní.

Zajímavé je též hlášení z 12. května. V textu již zmíněná mo-
tospojka Jan Kavka používal motocykl JAWA 250 (patrně jeho 
majetek). „Uvedený motocykl byl mu zabrán bratrskou armádou 
rudého vojska.“ Náhradou dostal kořistní BMW s poznávací 
značkou WH 201013. Tentýž den hlásí NS v Přísece, že z auta 
u pily odebrali sovětští vojáci potřebné součásti a den předtím 
bylo v Přísece přerušeno sovětským tankem elektrické vedení.

Mezi povinnosti NS patřilo také střežení veškerého kořistního 
materiálu nevojenské povahy, považovaného za státní majetek, 
shromažďovaného na řadě míst, např. v zámku, obou školních 
budovách a na nádraží. Jednalo se např. o nábytek, oblečení 
a jiné předměty. Před prchajícími Němci i nenechavými míst-
ními občany se to dařilo, ale jak se zachovat v případě osvobo-
ditelů? 15. května hlásí družstvo NS Příseka, stanice nádraží: 
„Přijede-li transport spojeneckých vojsk, není možno provádě-
ti žádnou ochranu státního majetku, neboť spojenecká vojska 
po zastavení vlaku ihned prohledávají vagony a berou, na co 
přijdou.“

Jinak se ovšem MNV i NS snažily sovětským vojákům pobyt 
ve městě zajistit co nejlépe, protože si všichni uvědomovali, co 
mají za sebou v celé té dlouhé válce s nacismem. Útvary Rudé 
armády se zde zřejmě střídaly. Zachovala se krycí čísla dvou 
z nich. V hlášení NS z konce května se uvádí, že byla v zámku 
umístěna jednotka 53037 s velitelem Kalačevem. 10. června je 
uváděn útvar 39840, kterému velel major Fedotov. V hlášení NS 
z 20. května se požaduje 50 večeří pro ruské vojáky, kteří měs-
tem patrně jen projížděli, a 3 obědy pro ruské telefonistky ze 
Světlé. Pro důstojníky měly být zajištěny všechny pokoje v re-
stauraci Na zastávce (8 pokojů s 12 lůžky) a 4 pokoje se 7 lůž-
ky v restauraci pana Herinka (U české koruny). 22. května byl 
velitelstvím NS vydán rozkaz, ve kterém se píše, že „vzhledem 
k odchodu ruského vojska ze zámku bylo rozhodnuto velite-
lem NS stavěti stráže v tomto omezeném rozsahu: zámek 1 + 3, 

silnice k Závitkovicím 2, silnice k Březince 2, přejezd u nádraží 
2, pohotovost 1 + 3.“

Brzy nato (28. května) se již výkonný výbor MNV zabýval 
otázkou umístění československé posádky ve městě.

Jednotky Rudé armády se do eskortování zajatců ani do proče-
sávání okolních lesů nezapojovaly. Zajatce odvážely do SSSR ve 
velkém až ze zajateckých táborů. Několik Rusů se ale akcí NS zú-
častňovalo. Nebyli to ovšem vojáci z jednotek, které přišly v květ-
nu 1945, nýbrž bývalí váleční zajatci, kterým se podařilo ze zajetí 
uprchnout. Dva z nich se prý od října 1944 skrývali na Beneticku 
a byli podporováni obyvateli okolních vesnic. Kronika Dolní Bře-
zinky o nich uvádí, že to snad byli Vlasovci, jeden se prý později 
zastřelil a druhý byl zatčen sovětskými orgány. Důstojníci NKVD 
ale přísně vyšetřovali a trestali všechny sovětské vojáky navra-
cející se ze zajetí. Oni dva se jmenovali Idiatolin Roman Kari-
movič (nar. 1921) a Fedor Simeonovič Kapustin (nar. 1905). NS 
se zmiňuje ještě o Alexandru Alexandroviči Nečitailovi a Anatolu 
Vasiljeviči Klevcovovi, ale bez bližší informace o tom, odkdy se 
na Světelsku pohybovali.

Místní občané obhlížejí koně zanechané 
v okolí města německou armádou

Národní listy 15. 7. 1912

Psalo se o Radostovicích

Národní politika 26. 11. 1902
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Poznámky:
1 Podle zápisu v obecní kronice byl oním vojákem Pavel Pav-

lovič Vasenko, nar. 1920, traktorista, pocházel z Poltavské 
gubernie. Od roku 1958 je na jeho hrobě na hřbitově v Sá-
zavce umístěn pomník.

2 Ve všech ofi ciálních dokumentech NS, MNV i velitelství 
v Ledči je Rudá armáda důsledně označována slovy „bratr-
ská, spojenecká“.

3 V čele ledečského posádkového velitelství stál pplk. děl. 
František Vrbata.

4 Ve světelském zámku byl ubytován jeden ze tří oddílů dě-
lostřeleckého pluku 15. Oddílu velel podplukovník dělo-
střelectva František Peška. Pluk byl obnoven k 1. červnu 
1945 a dislokován v Táboře. Podléhal velitelství 15. divize 
(později přejmenované na 15. rychlou divizi), které sídlilo 
nejprve v Benešově, od roku 1946 v Kolíně. Velitelem divize 
byl plukovník, od října 1945 brigádní generál Václav Kalina 
(1896–1946). Ve Světlé vykonávalo zkrácenou vojenskou 
službu mnoho mladých mužů z okolí.

ŠKOLSTVÍ
MC ROLNIČKA, Sázavská 598

Aktuálně z Rolničky
V rámci celorepublikové iniciativy ,,Děti malují seniorům 

k svátku„ projektu Ministerstva práce a sociálních věcí děti 
v Rolničce babičkám a dědečkům namalovaly více než 50 přá-
níček s věnováním. Připojili jsme i malované kamínky pro štěstí 
a háčkované motýlky od šikovné dobrovolnice Jany. Výrobky 
jsme osobně předali zástupcům Sociálního centra  města Světlá 
n/S. a věříme, že srdce seniorů pozdravy od dětí potěší. Vždyť 
udělat jim radost k svátku a vyjádřit vděčnost za to, co pro svoje 
blízké za svůj život udělali, je to nejmenší, čím jim péči a lásku 

můžeme oplatit. Děkujeme všem dětičkám, maminkám, babič-
kám, dobrovolníkům a studentům z Akademie, kteří se na této 
akci podíleli.

Vzhledem ke zhoršující se situaci ohledně pandemie koro-
naviru budou informace ohledně programů Mateřského cent-
ra Rolnička pravidelně aktualizovány na stránkách facebooku 
nebo na nástěnce Mateřského centra ve Světlé nad Sázavou. 

MC Rolnička

Koncem května se už situace na Světelsku natolik zkonsolido-
vala, že Rudá armáda většinu zbraní Národní stráži odebrala. Jen 
v těch nejohroženějších vesnicích bylo několik zbraní dočasně 
ponecháno. V těch nejvíc vzdálených od Světlé více (Vlkanov 
12, Leštinka 6, Ovesná Lhota 5), jinak většinou po dvou.

Podle rozkazu posádkového velitelství v Ledči n. Sáz.3 ze dne 
8. června 1945 se měly všechny jednotky NS co nejdříve rozpus-
tit, spisový materiál odevzdat na velitelství NS ve Světlé a zbra-
ně a střelivo předat četnictvu. Oficiálně byla Národní stráž na 
Světelsku zrušena 13. června 1945. Odpovědnost za bezpečnost 
obyvatel Světelska převzala posádka obnovované českosloven-
ské armády umístěná v zámku.4 Během necelých dvou měsíců se 
ve světelském zámku ubytovávala jednotka již třetí armády. Ale 
konečně to byla ta naše, československá.

V březnu 1946 byl ministerstvu národní obrany (zřejmě na 
jeho žádost) odeslán dokument pod názvem „Hlášení Národní 
stráže ve Světlé n. S. MNO v Praze“, v němž je stručně shrnuto 
působení NS mezi 5. květnem a 13. červnem 1945.

Do služby v Národní stráži ve Světlé nad Sázavou se zapojili 
následující důstojníci a rotmistři v záloze:

Štkpt. MUDr Jan Kavka, kpt. František Výborný, npor. Karel 
Seiner, npor. Záviš Pultar, npor. František Musil, npor. Bohumil 
Hejtman, por. Josef Kačírek, por. Vladimír Vlček, por. Antonín 
Strnad, por. Emanuel Špringer, por. Josef Kratochvíl, por. Josef 
Bedrníček, por. Josef Liška, por. Tomáš Vrána, ppor. Karel Ba-
čík, ppor. Josef Rybář, ppor. Václav Jásek, ppor. Josef Šmaus, 
ppor. František Gregor, prap. František Kudrna a rtm. František 
Semerád. 

A na závěr bilance činnosti Národní stráže. Na Světelsku bylo 
odzbrojeno a odesláno k soustředění 9000 německých vojáků, 
zajištěno 12 nákladních aut, 6 tanků, 4 obrněné vozy, 3 osobní 
auta, 5 motocyklů, 18 těžkých a 30 lehkých kulometů, 800 pu-
šek, 320 pistolí a samopalů, 600 metráků třaskavin, nábojů, min, 
pancéřových pěstí apod., 200 koní, vozy, postroje, atd. Většinu 
materiálu si odvezli Rusové, zbytek byl předán místní českoslo-
venské posádce.

Josef Böhm
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Výstavka dýní u Obláčků

Přiblížil se podzim a moc jsme se s dětmi těšili na plánovaný výlet do Dýňového 
světa. Vzhledem k situaci byl výlet zrušen, ale společně jsme si udělali malý dýňový 
svět v naší obláčkové šatně. Nejprve jsme dýně porovnávali podle velikosti, třídili 
podle barev do košíčků, malovali barvami a dlabali. Na vycházkách jsme si nasbírali 
přírodniny a využili je na dozdobení dýní. Společná práce se dětem velice líbila, 
moc se jim  dýňová výzdoba povedla.

Za třídu Obláčků Jana Dolejšová

V polovině září se naši čtvrťáci zapojili do projektu České 
spořitelny podporující finanční gramotnost. Žáci si založili fir-
mu „Rouška Team“, zvolili vedení firmy a se zástupci ČS pode-
psali smlouvu. Nyní je čeká spousta práce s výrobou zboží, které 
v předvánočním čase nabídnou k prodeji. Tímto vás všechny zve 
náš „Rouška Team“ na mikulášské trhy a podpořte nás tím, že si 
naše výrobky zakoupíte. 

Na konci září se do projektu ČS zapojili i naši druháci. Stali 
se na chvíli DOSPĚLÁKY, kteří chodí do zaměstnání. Za svou 

práci dostali odměnu = výplatu, a nyní musí hospodařit s přidě-
leným rozpočtem. Na čtyřech stanovištích / Cesta do práce, Za-
městnání, Nákupy a Hospodaření/ se průběžně seznámili s pří-
jmy a výdaji, které dospělák běžně má. Děti se do role dospěláků 
vžily a vedly si velmi dobře. Každý si ve své kasičce odnášel 
naspořenou sumu peněz. Děkujeme České spořitelně za zábavné 
a poučné zpestření výuky finanční gramotnosti. 

Mgr. Hana Štercová, Mgr. Eva Dušková, Mgr. Jitka Nejedlá 

Abeceda peněz opět v ZŠ Komenského

10



Co se děje v Uměleckoprůmyslové akademii Světlá nad Sázavou?

Slavnostní ceremoniál bez účasti veřejnosti
Bienále – to je již tradiční akce naší Akademie, kdy hodnotíme tvor-

bu našich pedagogů i studentů z předchozích dvou let. V minulosti 
jsme zvali k účasti umělecké střední školy domácí i zahraniční, v po-
slední době se našimi partnery stávají stále častěji i školy vysoké.

Letos se toto setkání uskutečnilo již podesáté. Přípravné práce pro-
bíhaly několik měsíců a vyvrcholily na jaře. Pedagogové vybírali 
z hotových studentských prací výtvarných i řemeslných ty nejlepší. Ty 
pak byly prezentovány v katalogu a jejich autoři dostali šanci získat 
i některé z udělovaných cen. Katalog byl doplněn o články mapující 
výtvarné i nevýtvarné aktivity a úspěchy Akademie.

Samotný akt vyhlášení vítězů a předání cen připadl na pátek 25. 
9. 2020, navazovat měl v sobotu 26. 9. Den otevřených dveří s ko-
mentovanými prohlídkami školních galerií, ateliérů i dílen, ale také 
s workshopy a soutěžemi pro dětské návštěvníky. Bohužel nepříznivý 
vývoj epidemiologické situace nás donutil sobotní akci zrušit a páteč-
ní ceremoniál uskutečnit bez přítomnosti veřejnosti.

I přesto mělo páteční odpoledne slavnostní průběh. Akci zahájil 
uvítáním hostů Mgr. Jakub Kořínek v roli moderátora. Následovalo 
samotné předávání cen vítězům šesti tradičních kategorií. Tady je 
stručný přehled:

• Cenu Kraje Vysočina získala Nelli Pestriaková za dílo VÁ-
NOČNÍ SVÍCEN z Ateliéru skla pod vedením MgA. Aleše Jírovce. 
Protože z pracovníků Kraje Vysočina se nikdo nemohl zúčastnit, pře-
dal cenu ředitel školy Ing. Martin Kubín.

• Cenu starosty města získal Ondřej Navrátil za dílo FIGURÁL-
NÍ STUDIE z Ateliéru kamenosochařství pod vedením MgA. Marka 
Škubala, Ph.D. Cenu předal starosta města Světlá nad Sázavou Mgr. 
Jan Tourek.

• Cenu Svazu kameníků a kamenosochařů ČR získali Antonín 
Frank a Maxim Vasilev za společnou práci KAMENNÉ PROFILO-
VANÉ PARAPETY vytvořené pod vedením Petra Laciny, DiS. Cenu 
předal Ing. Zdeněk Knedla zastupující Svaz.

• Cenu ředitele školy získal Josef Pálka za dílo MRAVENEC vy-
tvořené pod vedením Milana Rázla. Cenu předal ředitel školy Ing. 
Martin Kubín.

• Cenu hlavního výtvarníka školy obdržela Margarita Markova 
z New Bulgarian University v Sofi i za dílo OBJEKT. Cenu převzal 
prof. Konstantin Valchev z téže univerzity a předal ji hlavní výtvarník 
školy MgA. Milan Krajíček.

• Cenu za řemeslo získal Martin Kadlec za dílo VÁZA vytvořené 
pod vedením Jaroslava Kadlece, Dis. Cenu předal zástupce ředitele 
pro praktické vyučování Mgr. Zdeněk Loudát.

Další část ceremoniálu proběhla ve školní huti. Tam byla pokřtě-
na nová mobilní sklářská pec, která nám umožní prezentovat výrobu 
hutního skla na akcích mimo školu. První náběr provedl za přihlížení 
hostů Jiří Kubíček, mistr odborného výcviku.

Poté byla představena 3D tiskárna keramiky – více na www.akade-
mie-svetla.cz/vyveska/1803-skola-ktera-jde-s-dobou 

Tím bylo slavnostní odpoledne oficiálně ukončeno. Hosté si ještě 
prošli galerie, kde je ke zhlédnutí většina z oceněných děl i další zají-
mavé práce. Zájemci si také budou moci zakoupit katalog a přesvědčit 
se, že v Akademii vznikají opravdu jedinečné objekty, které snesou 
srovnání s tvorbou škol a ateliérů obdobného zaměření. A oceněným 
samozřejmě blahopřejeme k jejich úspěchu.

Mgr. Lenka Zadinová, vedoucí učitelka gymnázia

Malé ohlédnutí za letošním Bienale 
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Zajímavý nápad, jak ozvláštnit interiéry
Moto „Škola hrou“ si některé naše obory, zvláště ty výtvarné, 

berou k srdci obzvlášť razantně. Proto čas od času si společně se 
studenty uděláme nějaký krátký, jednodenní workshop zaměře-
ný na současné a nové trendy týkající se jejich oboru. Tentokrát 
se studenti Ateliéru bytový architekt s vyučujícími MgA. Mi-
chaelem Frančem a Ing. Ladou Slavíčkovou poslední zářijový 
den zaměřili na rostliny v interiéru. 

Nejedná se však o rostliny ledajaké. Pojem KOKEDAMA 
pochází z japonského „mechová koule“ a tak i vypadá. Výro-
ba a pěstování kokedamy vychází z japonské tradice pěstování 
bonsají, kde se bonsaje a jejich kořenový systém často vyndal 
z keramického obalu a následně nechaly porůst mechem. Tato 
jednoduchá estetika se pak vyvinula v západní výrobu kokedam 
a jejich závěsné umístění v prostoru a v interiéru. Dnes jsou tak 
kokedamy hlavně interiérovými doplňky restaurací, kaváren, ale 
i škol nebo domácností. 

K výrobě je zapotřebí několik vzácných surovin přímo z Ja-
ponska – jíl zvaný Keto, nasákavý granulát Akadama a několik 
druhů substrátu a granulátu. Po obalení kořenového valu touto 
směsí přijde na řadu mechová vrstva a dlouhé metry motouzu 
a provázku. Ten nám vše podrží pohromadě. Kokedama se nako-
nec může zavěsit do prostoru nebo položit do mističky s vodou. 
Podobně jako u bonsají nečekejme velký růst. Jedná se o prvek 
spíš dekorativní a estetický.

Na finální výsledky – kokedamy, které vyrobili naši studenti, 
se sami můžete podívat, pokud trochu zapátráte po naší škole. 
Nebo v galerii, kde jsou fotky z workshopu studentů při výrobě 
kokedam.

MgA. Michael Franče, Ateliér keramiky a porcelánu

Workshop KOKEDAMY

MgA. Marek Škubal, Ph.D.

• Sochař, kreslíř a výtvarný pedagog.
• Studoval na SSUPŠ Zámeček v Plzni 

obor kamenosochařství, ve studiu 
pokračoval na Akademii výtvarných 
umění v Praze (AVU). Magisterský 
program absolvoval v sochařském 
ateliéru prof. Jindřicha Zeithammla, 
jeden semestr v rámci stáže strávil 
v ateliéru grafiky prof. Jiřího Lin-
dovského. V doktorském studijním 
programu pokračoval v ateliéru 
kresby u akad. mal. Jiřího Petrboka.

• Během studia absolvoval půlroční stáž na Taipei Nati-
onal University of the Arts na Taiwanu.

• Své práce pravidelně prezentuje na samostatných 
i skupinových výstavách v ČR (Trafo gallery, DOX, Ná-
rodní galerie aj.) i v zahraničí.

• Na Uměleckoprůmyslové akademii ve Světlé nad Sáza-
vou působí od roku 2012 jako vedoucí ateliéru Kame-
nosochařství/zahradní architekt, vyučuje též praktic-
ká cvičení v ateliéru Konzervátorství a restaurátorství 
a na VOŠ přednáší technologii těžby a zpracování 
kamene. Pro studenty organizuje pravidelné exkurze 
do galerií, setkání se známými umělci a komentova-
né prohlídky. Zahájil spolupráci světelské Akademie 
s letní akademií Bild Werk Frauenau v Německu, kam 
nyní škola již třetím rokem může posílat stipendisty. 
S úspěchem také pomáhá studentům s přípravou na 
přijímací zkoušky na vysoké umělecké školy.

Jak popisuje svůj pedagogický přístup?

„Snažím se studenty a studentky vzdělávat jak v rovině 
praktické, tak teoretické. Pomocí literatury a exkurzí 
pomáhám rozšiřovat jejich obzory a postupně se spo-
lečně pokoušíme nalézt individuální inklinace každého 
žáka a dále je kultivovat. Ctím klasické principy atelié-
rové výuky, kdy základem je důsledná studie a teprve na 
ni navazuje hledání vlastního uměleckého výrazu, jakko-
li je tato cesta náročnější a vyžaduje kromě talentu také 
určitou míru trpělivosti a ukáznění. V tvorbě je ovšem 
vůbec nejdůležitější chuť, nadšení a vůle na sobě praco-
vat, nejen v průběhu studia, ale celý život.“

OKÉNKO PEDAGOGA
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Chtěla bych touto cestou vyjádřit poděkování kolektivu 
pracovníků přímé péče Zeleného patra, jakož i všem dalším 
zaměstnancům Domova pro seniory ve Světlé nad Sázavou, 
za jejich profesionální péči a příjemnou lidskou atmosféru, 
jež každodenně poskytovali a vytvářeli mojí mamince Ma-
rii Komrskové, zejména v posledních těžkých letech jejího 
života.

Za to, že v mnohdy nelehkých podmínkách, ale přesto s vlíd-
ným úsměvem a hřejivou laskavostí, vykonávají  tuto velmi 
náročnou, vyčerpávající a obtížnou službu pro naše blízké 
v jejich tíživém údělu stáří, jim náleží velký dík a uznání.

Přeji všem mnoho zdraví, štěstí a úspěchů v osobním živo-
tě a také hodně psychických i fyzických sil v jejich náročné 
práci.

S úctou  Iva Trňáková s rodinou

PŘÍBĚHY LIDÍ, KTEŘÍ ŽIJÍ V KOMUNITNIM BYDLENÍ 
VE SVĚTLÉNAD SÁZAVOU, MĚLY VELKÝ OHLAS

Od pondělí 5. 10. 2020 zveřejňoval Domov Háj na faceboo-
kovém profilu zařízení (https://www.facebook.com/domovhaj) 
krátké životní příběhy pěti klientů, kteří od února 2018 žijí v ko-
munitním bydlení ve Světlé nad Sázavou. „Medailonky“ měly 
velký ohlas a dosud mají přes 1 500 zhlédnutí. 

Od začátku vzniku „medailonků“ byli všichni klienti u výběru 
fotografií, které budou do něj vloženy, a také u textů, na základě 
kterých vznikla zvuková stopa. „Opakovaně jsme si vyprávěli, 
především o důležitých meznících v jejich životech, o osobách, 
které jsou pro ně v životě důležité, činnostech, atd., na základě 
informací od našich klientů byly vybrány fotografie, které jsou 
ve foto spotech zařazeny“, uvedla Andrea Šeredová, pracovni-
ce pro komunikaci s veřejností Domova Háj. V týdnu od 5. 10. 
jsme je zveřejňovali záměrně, protože jsme letos připravili „vir-
tuální“ program Týdne sociálních služeb. Budeme rádi, když si 
je ještě další zájemci pustí. Lidé, kteří žijí v komunitním bydlení 
ve Světlé nad Sázavou, za posledního 2,5 roku udělali výrazný 
pokrok v rozvoji svých dovedností. Dva z nich se připravují na 
stěhování do chráněného bydlení v Havlíčkově Brodě. Život ve 
městě jim přinesl mimo jiné možnost zapojení se do pracovního 
procesu  a společensko-kulturního života. Jsou daleko blíž ob-
vyklému způsobu života většiny z nás, než další klienti Domova 
Háj, kteří dosud žijí nedaleko Ledče nad Sázavou. 

Domov Háj prochází procesem transformace pobytových so-
ciálních služeb. Dvanáct klientů zařízení již žije ve Světlé nad 
Sázavou. Dalších cca šedesát klientů domova, kteří dosud žijí 
nedaleko Ledče nad Sázavou, se bude stěhovat do následujících 

lokalit: Ledeč nad Sázavou, Světlá na Sázavou, Havlíčkův Brod, 
Golčův Jeníkov a Chotěboř, a to již v nejbližších měsících. Drž-
me jim na nové životní cestě palce.

Andrea Šeredová 

Poděkování 

Domov Háj

Naši loňští absolventi zamířili na vysoké školy
Na vysokých školách začal na rozhraní září a října nový aka-

demický rok a mezi nováčky na mnoha fakultách můžete potkat 
i studenty, kteří u nás na jaře úspěšně složili maturitní zkoušku 
a nyní zahajují další etapu své přípravy na profesní dráhu na VŠ 
po celé republice. Ve výčtu nechybí Karlova univerzita či ČVUT 
v Praze, Mendlova univerzita v Brně ani univerzity v mnoha 
dalších městech – Českých Budějovicích, Plzni, Hradci Králo-
vé, Liberci, Pardubicích i blízké Jihlavě. Podobně různorodý je 
i výběr fakult a studijních oborů – zootechnika, lékařství, infor-
mační technologie, jazyky, sociální patologie a prevence. Hojně 
jsou zastoupeny pedagogické obory – tady je vidět, že končila 
početně silná skupina v pedagogické větvi našeho gymnázia.

Za gymnazisty nezůstávají pozadu ani studenti výtvarných 
oborů. I oni chtějí zúročit čtyřletou intenzivní přípravu v naší 
Akademii na uměleckých oborech vysokých škol. Mnozí se do-
stali na ČVUT či na VŠE v Praze, jiní jsou na VŠ polytechnické 
v Jihlavě, na Univerzitě Tomáše Bati ve Zlíně i leckde jinde. 
Studovat budou architekturu, nábytek, art management, produk-
tový design a další zajímavé obory.

Přejeme jim do dalších let mnoho úspěchů a věříme, že se 
s nimi budeme potkávat i na naší škole, kam se budou vracet – 
ať už na besedy se současnými studenty či jako hosté na našich 
pravidelných setkáních v rámci bienále.

Mgr. Lenka Zadinová, vedoucí učitelka gymnázia

Úspěšný start do života
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KULTURA

9. února 2021
od 19 hodin, Divadelní sál, Světlá n. S. 

17. února 2021
od 19 hodin, Divadelní sál, Světlá n. S. 

6. března 2021
od 19 hodin, Divadelní sál, Světlá n. S.

Milí čtenáři, návštěvníci kulturního zařízení KyTICe,
jak už jistě víte, všechna naše představení se v současné době ruší a přesouvají na náhradní termíny. Pokud to situace dovolí, tak 

se v první polovině příštího roku uskuteční dvakrát tolik představení, než bylo v plánu. A my jsme se rozhodli, že vám na všechna 
naše přestavení v tomto období, umožníme zakoupit vstupenky jako vánoční dárek. Vstupenky si můžete zakoupit online a hned jak 
to vládní nařízení umožní, tak i v Infocentru. Dárkový voucher vám po znovuotevření Infocenter rádi vydáme dodatečně. Pro vaše 
větší pohodlí vám nabízíme i možnost stažení voucheru přímo z webu či facebooku a vy si ho můžete vytisknout doma. Upozorňu-
jeme, že voucher neslouží jako vstupenka.

Doufáme, že se brzy sejdeme v našem krásném divadelním sále a kultura opět ožije. KyTICe

VSTUPENKY JAKO VÁNOČNÍ DÁRKY
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9. března 2021
od 20 hodin, Divadelní sál, Světlá n. S. 

18. března 2021
od 19 hodin, Divadelní sál, Světlá n. S. 

ŠTEFAN MARGITA

26. dubna 2021 
od 19 hodin, Divadelní sál, Světlá n. S.

2. června 2021
od 19 hodin, Divadelní sál, Světlá n. S.

15. června 2021
od 19 hodin, Divadelní sál, Světlá n. S.



Sk
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Beletrie

Harlan Coben: Chlapec z lesů 
– Wilda před třiceti lety jako malého kluka našli v lesích, kde 

přežíval úplně sám a nevzpomínal si na nic. Dnes jako dospě-
lý žije dobrovolně v mobilním domě v lesích za městem. Když 
zmizí náctiletá Naomi, slavná právnička Crimsteinová požádá 
Wilda, se kterým ji pojí dávná tragická událost, aby jí pomohl 
dívku najít. 

Jaroslava Černá: Doktor Jesenius 
– Píše se červen roku 1621 a Jan Jessenius počítá poslední ho-

diny, které mu na tomto světě zbývají. O několik let dříve by si 
nikdo nepomyslel, že jeho život skončí na popravišti. Na dvoře 
císaře Rudolfa II. si snadno získává přízeň i vliv, jeho lékařské 
úspěchy jsou chloubou Prahy a užívá si váženost i jako rektor 
univerzity. 

Miloš Doležal: Do posledních sil 
– Tři povídky vyprávějí tři české příběhy. První líčí osud ma-

líře a spisovatele Josefa Čapka, druhá životní cestu českosloven-
ského parašutisty Vladimíra Hauptvogela a aktérkou posledního 
příběhu je Josefína Napravilová, která po válce hledala po Evro-
pě roztroušené lidické děti.

Mária Ďuranová: Slunce v dešti 
– Aby nemusela svůj život ve všem podřizovat přáním svého 

otce, vymění Laura plány a majetek rodičů za svobodu. Koneč-
ně stojí na vlastních nohách, má vysněného muže a vlastní ro-
dinu. Jenomže žádné štěstí netrvá věčně a ne všem přátelům se 
dá věřit. 

Ashley Farleyová: Vypůjčený život 
– Dvě bývalé spolužačky se náhodou setkají po třiceti letech. 

Obě zrovna řeší životní krizi, a tak se rozhodnou vyměnit si na 
měsíc bydlení. Nové prostředí jim možná přinese i nový začátek. 

Jakuba Katalpa: Zuzanin dech 
– Jsou tři. Zpočátku děti. Svět je v rovnováze. Později se 

všechno změní. Ona miluje jednoho z nich, ji milují oba dva. 
Zuzana Liebeskindová je dcera cukrovarníka židovského půvo-
du. Čeká ji transport, koncentrák. Po skončení války se vrací 
domů, ztráty jsou ale větší, než čekala. Dokáže po všem, co pro-
žila, ještě milovat?

Marie Lamballe: Maják na útesech 
–Susanne žije už pár měsíců s okouzlujícím Paulem, který je 

pro ni velkou neznámou. Přesto podlehne jeho šarmu a je ochot-
na vydávat se s ním na nečekané dobrodružné výpravy. Jedna 
společná cesta se jí ale stane osudnou. 

Laureen Northová: Dokonalá zrada 
– Tess přijde vinou leteckého neštěstí o manžela. Po jeho smrti 

se zhroutí, ale ví, že musí fungovat pro jejich syna Jamieho. Po-
stupně si však začíná všímat podivných věcí, které se kolem ní 
dějí. Záhad přibývá a pak se ztratí Jamie.

Roman Ráž: Muž bez emocí 
– Výbor povídek známého českého autora starší generace. Je-

denadvacet krátkých próz této sbírky představuje chronologicky 
řazený výběr z autorovy různorodé povídkové tvorby. 

Helena Žáková: Kdo zastaví déšť 
– Román z prostředí Kypru vychází z událostí neklidného 

a vzrušujícího období, kdy zde vrcholily boje o uznání nezá-
vislosti, jež ve svém finálním výsledku vedly k rozdělení os-
trova na dvě části a tím i k vytvoření tzv. zelené linie. Hlavní 
hrdinka Ema se musí rozhodnout, kterým směrem se v životě 
vydá. 

Naučná literatura

Alistair Griffiths: Zahrada pro dobrou pohodu 
– Obsažná zahradnická příručka ukazuje, jak naplánovat za-

hradu tak, aby byla nejen okrasná a užitková, ale sloužila i k re-
laxaci a zároveň byla úsporná na provoz. 

Literatura pro děti a mládež

Michelle Knudsenová: V knihovně je lev 
– V knihovně paní Kábrtové je každý vítán. Pokud tedy ne-

porušuje výpůjční řád, neběhá a nedělá rámus! Takže když do 
knihovny jednoho dne přijde lev, není důvod, proč by si s dětmi 
nemohl poslechnout pohádku. M/1

Michal Belšán: Poraněný sokol 
– Příběh o chlapci, který zachraňuje zraněného dravého ptá-

ka. František to vidí jednoduše. Uzdraví sokola a potom budou 
kamarádi. Stav poraněného dravce se však začne zhoršovat. Po-
mohou odborníci ze záchranné stanice? M/2

Lucie Hlavinková: 
Sesterstvo a nejoblíbenější barva na světě 

– Začaly prázdniny, paní Marie odjela navštívit Josefa do 
Ameriky a Sesterstvo dostalo za úkol se jí postarat o dům a koč-
ku Fabiolu. Ale prázdninovou pohodu brzy naruší řada podiv-
ných věcí. M/2

Andy Griffiths: Ztřeštěný dům na stromě. 91 pater 
– Nové příběhy Andyho a Terryho, kteří opět rozšířili svůj 

dům na stromě o další patra na luxusní jednadevadesátipatrový 
barák. Mají tu už i stan věštkyně, madam Vševědmy, i stánek 
s ponorkovými sendviči. M/3

František Tichý: Labyrint nedokončených setkání 
– Píše se rok 2018 a skautský oddíl chlapců a dívek je „trans-

portován“ z pražského nádraží do Terezína. Součástí skupiny 
jsou i Filip a Marek. Marek na půdě rozbořené budovy nalezne 
tajný deník,  a tak do osudů chlapců vstupují vzpomínky stejně 
starého Pavla skrze zápisky z roku 1944. M/3

Eva Kodýmová

Listopadové knižní novinky
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Letos poněkud nezvykle ve středu 30. září jsme se mohli 
všichni zakoupením žlutého kvítku měsíčku lékařského zú-
častnit 24. ročníku sbírky Ligy proti rakovině Praha, která 
se tradičně konala v celé naší republice. Malá žlutá kytička 
s různobarevnou stužkou se v uplynulých letech stala sym-
bolem programu boje proti zhoubným nemocem.

Tentokrát si zájemci mohli rozšířit svou sbírku o kytičku se 
stužkou zelené barvy, nabízený leták informoval o nádorových 
onemocněních ledvin a močového měchýře. Počasí nám docela 
přálo. Ráno sice drobně poprchávalo, ale během dopoledne se 
vyčasilo a vykouklo i sluníčko. Díky tomu se našlo mnoho zá-
jemců o žlutý kvítek a informační letáček.

Občanům Světlé a okolí jsme letos nabídli celkem 1 400 kyti-
ček. Neprodali jsme je všechny, zbylo nám 312 kousků, ale vy-
brali jsme o téměř 5 tisíc korun více, než loni, a to je vzhledem 
k letošní koronavirové krizi opravdu veliký úspěch. Jsme sku-
tečně moc rádi, že naší zásluhou připsala místní Česká pošta na 
konto LPR Praha 31 098 Kč. Průměrná částka na jednu kytičku 
činí 28,66 Kč, což je nejvíc od roku 2007 a svědčí to o obrovské 
snaze lidí pomoci. Část z této sumy letos obdrží konkrétní sdru-
žení, a sice klub stomiků v Havlíčkově Brodě, mezi jehož členy 
patří i několik světelských občanů.

Sbírku letos opět zaštítila KyTICe – Kulturní zařízení Světlá 
nad Sázavou.

Díky podpoře květinových sbírek může LPR Praha financo-
vat preventivní osvětové kampaně zaměřené na péči o vlastní 
zdraví, zlepšovat péči o nádorově nemocné, provozovat nádo-
rovou telefonní linku, organizovat dotované rekondiční pobyty, 
vydávat preventivní poradenské brožury a publikace, podporo-
vat výzkum, výuku a investiční dovybavení kompletních onko-
logických center. Bližší informace o využití sbírky lze získat na 
adrese www.denprotirakovine.cz, kde bude též uveřejněn ko-
nečný finanční výtěžek.

Můžete také posílat dárcovské SMS ve tvaru DMS KVET 30, 
60 nebo 90 na číslo 87777, příjemce vaší pomoci obdrží 29, 59 
nebo 89 Kč. Rovněž je možné přispět do 30. 11. na sbírkový 
účet Českého dne proti rakovině (č. účtu 65 000 65/0300).

Údaje o činnosti Ligy, o přímé podpoře onkologického pro-
gramu a o dalších aktivitách tohoto občanského sdružení najdete 
na internetové adrese: www.lpr.cz.

Poděkování patří nejen studentkám Akademie a světelským 
ženám, ale i p. učitelce Janě Lacinové, která dobrovolníky ve 
škole zajišťuje. Především však náleží velké díky všem, kdo si 
kytičku koupili a podpořili tuto významnou akci. Vždyť nikdo 
z nás neví, co ho v budoucnu čeká a jestli zrovna on nebude 
potřebovat pomoc. Heslo „Tiká v každé rodině“ je skutečně více 
než pravdivé. Neměli bychom na to zapomínat.

Eva Kodýmová

Kdo byl milován, nebude nikdy zapomenut.  

30. 11. letošního roku 
by se dožil krásného život-
ního jubilea 70 let manžel, 
tatínek a dědeček pan Ja-
roslav Fišer. 

Kdo jste ho znali a měli 
rádi, věnujte mu, prosím, 
tichou vzpomínku.

S láskou a úctou stále 
vzpomíná milující man-
želka a děti s rodinami. 

Květinový den ve Světlé nad Sázavou

CO VÁS ZAJÍMÁ
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Na zachraňování ježků je ještě čas, 
pomůžete úkrytem i přikrmováním

Až několik desítek telefonátů denně řeší aktuálně, s přícho-
dem podzimu, pracovníci v Záchranné stanici Pavlov u Ledče 
nad Sázavou. Lidé volají se stejným dotazem. Zda ježci, které 
objevili na zahradě nebo je někde náhodou našli, přežijí zimu 
a jestli je nemají zachránit a odvést do stanice. Záleží na tep-
lotách i na tom, zda je ježek správně vykrmený, prozatím je 
však na stěhování těchto hmyzožravců čas. Nejlépe je jim na 
zahrádkách. 

„Několik posledních zim bylo pro ježky velmi příznivých, vl oni 
se ukládali k zimnímu spánku teprve koncem prosince,“ vysvětluje 
ředitel záchranné stanice Zbyšek Karafiát s tím, že důležitá je pře-
devším teplota, při které ještě mohou získat potravu. „Hraniční je, 
když noční teploty klesnou pod bod mrazu a přes den už nepřesáh-
nou 5 °C,“ doplňuje Zbyšek Karafiát.

Ježkům pomůžete vhodným úkrytem i podporou jídelníčku
Pokud tedy zatím mrazy nehrozí a ježek na vaší zahradě má 

dostatečnou hmotnost pro zazimování, tedy přibližně 500 gramů, 
nejlépe mu bude, když zůstane tam, kde je. „Důležité je, aby měl 
dostatek úkrytů, mnohdy mu stačí hromádka listí nebo větviček, 
ale i škvíra pod kurníkem, králikárnou či teplé místo v kompostu,“ 
upřesňuje Zbyšek Karafiát. 

Dále pak malý savec s bystrým čumáčkem potřebuje najít potra-
vu. Protože jde o hmyzožravce, chutnají mu hlavně žížaly, brouci 
nebo slimáci. Problém je, že na zahrádkách děláme často podzimní 
úklid, a tak se s listím a trávou ztratí místa, kde ježčí potrava žije. 
Proto je ideální, když necháte koutek zahrady trochu zdivočet prá-
vě pro ježky.

V této době můžeme ježkům pomoci přikrmováním, které ocení 
především ti, kteří mají nízkou hmotnost pro zazimování. Využít se 
dají granule, konzervy nebo kapsičky určené pro domácí mazlíčky, 
ideálně v kočičí variantě. Krmítko by mělo být dostatečně těžké, 
aby ho ježek nepřevrátil, a snadno omyvatelné. Při krmení suchými 
granulemi je dobré přidat i misku s vodou, kterou také pravidelně 
měníme.

Ježkům pomůžete vhodným úkrytem i podporou jídelníčku
Do záchranné stanice patří zejména ježci, kteří mají zdravotní 

problémy. Ti, kteří se například obtížně pohybují, jsou apatičtí 
nebo malátní. Pokud se chytili do nějaké pasti, například do ple-
tiva, mají tržné rány nebo jiný úraz. Jakmile klesnou teploty pod 
bod mrazu, je na místě zvažovat záchranu ježků, kteří jsou malí 
a nemají dostatečnou váhu. Při velkém počtu těchto obyvatel ve 
stanici však hrozí, že si ježci předávají nejrůznější nemoci, na které 
mohou uhynout, i proto je lépe, když co nejdéle vydrží ve svém 
domovském prostředí.

„Pokud si nebudete jistí, jestli ježka zachraňovat nebo ne, ne-
váhejte a zavolejte si k nám do záchranné stanice o radu. Ježek je 
krásné a užitečné zvíře, které si pozornost nás všech určitě zaslou-
ží,“ vyzývá na závěr ředitel Karafiát.

V závěru prvního říjnového týdne se pracovníci Záchranné sta-
nice Pavlov u Ledče nad Sázavou starali o 47 velmi malých nebo 
zraněných ježků.

Jen za letošní rok Záchrannou stanicí Pavlov prošlo na 900 zví-
řat. Přitom přes 50 % z nich se úspěšně vrací do volné přírody.

Více informací: Ing. Zbyšek Karafiát, Ph.D., ředitel Záchranné 
stanice Pavlov, tel.: 734 309 798

www.stanicepavlov.eu
FB: @stanicepavlov
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Kdy a jak vlastně firma vznikla?
Mojí firmu Harmonie kosmetický salon jsem založila 25. 6. 

2007. Dodnes ke mě chodí úplně první zákaznice, která mě ten-
krát navštívila. 

Jaký byl začátek a jak bylo těžké se prosadit?
Jako každý začátek bylo to náročné období. Ale díky rodině 

jsem to zvládla. Naštěstí zde nebyla tak veliká konkurence jako 
nyní.

Co přesně můžete zákazníkům nabídnout?
Nabízím celkové kosmetické ošetření pleti. Je to úžasný re-

laxační rituál krásy. Pracuji s kosmetickou značkou Oxynergy 
Paris, u které si sama připravuji a míchám séra, masky a krémy 
podle potřeb Vaší pleti. Každá pleť je originál, a tak k potřebám 
vaší pleti přistupuji. Připravím Vám i plán domácí péče přímo na 
míru, aby Vaše pleť byla zdravá a krásná.

Jak vypadá kosmetické ošetření u mě v salonu? 
Je to úžasný zážitek, který začíná tím, že si odložíte vše, co 

Vám i mně překáží, a zabalíte se do příjemného parea. Potom 
si lehnete na lehátko, které napolohuji tak, aby Vám to bylo pří-
jemné, a dle přání zapnu vyhřívání. Zachumlám Vás do jem-
ňoučké deky.

Následuje měření hydratace a mazu v pleti pomocí analyzéru 
a dále spolu probereme Váš zdravotní stav, domácí péči, pocito-
vý stav pleti a další potřebné věci. 

Ošetření začínám odlíčením a povrchovým čištěním pleti. 
Jemně nanáším přípravky na pleť a lehkou masáží odstraňuji 

povrchové nečistoty z pleti. Dle potřeby udělám peeling, změk-
čím pleť a hloubkově ji vyčistím. Nabarvím řasy a obočí, vytr-
hám přebytečné chloupky na obličeji. Pomocí přístroje Oxyge-
nu, který produkuje 95 % kyslíku, zapracuji pod tlakem vybraná 
séra a aktivní látky. Provedu masáž obličeje, krku a dekoltu 
– druh masáže volím podle potřeb pleti. Při masáži zajíždím 
i na trapézové svaly a zadní stranu krku a tím uvolním napětí 
v oblasti šíje. Nanesu masku krémovou, alginátovou či speciální 
vlísovou masku naloženou v aktivních látkách. V mezičase pů-
sobení přípravků Vás čeká jemná masáž rukou, nebo příjemný 
zábal na ruce ve vyhřívaných rukavicích a relaxační masáž hla-
vy (vlasové části), uší a tlaková masáž nohou.

Na závěr nanesu oční a pleťový krém.
Toto ošetření si budete užívat cca 120 minut.
Co plánujete do budoucna?
Neustále se vzdělávám ve svém oboru. Pátrám po novinkách, 

navštěvuji odborné přednášky a kurzy. Nové poznatky ihned vy-
užívám při své práci. Mám radost, když věci fungují, tak jak 
mají, a pleť zákaznic je dokonalá.

HARMONIE kosmetický salon 
Pavlína Kotlíková 

U Rybníčků 1147, Světlá nad Sázavou 
Telefon: +420 777 233 845 
web: www.harmoniekosmetika.cz 
FB: Harmonie kosmetický salon

Každá pleť je originál, a tak k potřebám vaší pleti 
přistupuji, říká kosmetička Pavlína Kotlíková

PF 2021 Výzva

Zájemci o otisknutí PF 2021 či poděkování zákazníkům 
a obchodním partnerům v prosincovém čísle Světelského 
zpravodaje mohou je zasílat na adresu redakce@kytice-
svetla.cz. Provedení – textové ve Wordu, grafické v JPG, 
PDF, Corel. Do formátu A5 (včetně) zdarma. Uzávěrka pří-
jmu příspěvků je 15. listopadu!

Vaše redakce 

Rádi bychom místním podnikatelům nabídli možnost 
představit svojí firmu zdarma ve Světelském zpravodaji. 
Pokud máte o propagaci zájem, ozvěte se nám prosím 
na mail: redakce@kyticesvetla.cz.

Obratem vám zašleme několik otázek k zodpovězení. 
Můžete přiložit také jednu fotografii, článek vyjde for-
mou rozhovoru.

Vaše redakce 
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Do uzavření soutěží v půlce října zvládlo 14 družstev florba-
lového oddílu Sklo Bohemia, kromě mladších žákyň, odehrát 
první mistrovské zápasy v nové sezóně.

Nejúspěšnější byly hned čtyři týmy, které získaly maximální 
počet bodů.

Muži v Lize Vysočiny nejdříve v Novém Veselí porazili Da-
čice B 6:2 a SK Jihlavu B 6:2, aby pak o světelské pouti v do-
mácí hale zdolali Žďár n/S C 4:1 a Salamandra Apoly (Chotě-
boř) 12:3. Nejvíce kanadských bodů získal Ondřej Holoubek 16 
(10+6), Jaroslav Krátký 10 (7+3), Daniel Vodička (2+5), Petr 
Trtík 5 (3+2) a Martin Kučírek 5 bodů (2+3). 

Dorostenky „A“ navázaly na tradičně kvalitní výkony, když 
po výhrách v Českých Budějovicích nad světelskými Tygřicemi 
11:3 a Týnem n/Vltavou 11:0 pak v Jihlavě zvítězily 6:3 nad 
domácím SK a 20:0 nad Spartakem Pelhřimov.

V regionální lize Kraje Vysočina a Jihočeského kraje je bez 
porážky i tým „B“ juniorek, který v Písku zdolal Soběslav 6:3 
a Meťák České Budějovice 10:2. Stejně si vedly i starší žáky-
ně v Hrdějovicích u Českých Budějovic, když zvítězily nad 
Soběslaví 5:2 a nad Týnem nad Vltavou 11:0.

Velmi úspěšnou premiéru v historii oddílu zaznamenala pří-
pravka (ročníky 2012 a mladší). V e Žďáře n/S pod vedením 
trenérů Ondry Mareše a Jirky Blabolila vsítila v šesti zápasech 
spoustu gólů, což jim ještě prohloubilo lásku k florbalu. Sestava 
čítala sedm hráčů – Elena Janotová, Marek Hamřík, Vojtěch Ma-
reš, Jakub Mareš, Jan Karel, Ondřej Blabolil a Ondřej Tvrdík. 

Tomáš Rosecký 

V úvodu sezony mají florbalisté skvělou formu

Stojící zleva: Martin Kučírek, Andrej Čapek, Jan Dušek, Ondřej Holoubek, Jaroslav Krátký, Daniel Vodička a hrající trenér Petr Trtík 
Klečící zleva: Adam Mašín, Ondřej Tvrdík, Michal Doležal, Michal Blaho

Ležící: Tomáš Černohlávek
Foto: Jiří Moravec

Sedící zleva: trenér Ondřej Mareš, Marek 
Hamřík, Vojtěch Mareš, Jakub Mareš, Ondřej 

Blabolil, Jan Karel, trenér Jiří Blabolil
Ležící zleva: Ondřej Tvrdík, Elena Janotová 

Foto: Daniela Kořánová

SPORT
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RAKETOVÝ 
INTERNET!

www.tlapnet.czE
:
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STK SVĚTLÁ 
přijme technika

k provádění prohlídek osobních 
automobilů, motocyklů a přívěsů

Požadavky: 

• vyučen v oboru mechanik 
motorových vozidel

• praxe v oboru 3 roky
• řidičský průkaz skupiny A, M

• bezúhonnost

nástup leden 2021
 dotazy na telefonním čísle

607 844 508
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